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P R O T O K Ó Ł  NR XXXVII/17 

XXXVII Sesji Rady Miejskiej w Żninie,  

która odbyła się w dniu 27 października  2017 roku  

w Auli Urzędu Miejskiego w Żninie  

przy ulicy 700-lecia 39  

 

Protokolant sesji:  

Łukasz Lisiecki – Główny Specjalista ds. obsługi Biura Rady Miejskiej 

 

AD PKT 1 – Otwarcie i stwierdzenie kworum 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - o godzinie 1000 otworzył XXXVII sesję  

i stwierdził, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 21 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi kworum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym. 

Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady powitał: 

1. Panie i Panów Radnych, 

2. Burmistrza Żnina Pana Roberta Luchowskiego ze współpracownikami, 

3. Sołtysów Gminy Żnin,  

4. Przewodniczących Zarządu Rad Osiedli, 

5. Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Gminy Żnin, 

6. Dyrektorów Szkół i Przedszkoli, 
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7. Pozostałe osoby obecne na sali, 

8. Prasę lokalną, 

9. Radio Żnin.  

 

AD PKT 2 - Przedstawienie porządku obrad. 

  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - przedstawił porządek obrad XXXVII sesji Rady 

Miejskiej w Żninie, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Następnie poinformował, że wpłynął wniosek od Burmistrza Żnina o wprowadzenie do 

porządku obrad punktu dotyczącego Sprawozdania Burmistrza Żnina z przeprowadzonych 

konsultacji z  organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w sprawie dokumentu pn. 

„Roczny Program współpracy gminy Żnin z  organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, 

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na 2018 rok”. 

W uzasadnieniu Pan Burmistrz informuje, że termin konsultacji upłynął w dniu 22 

października br. W dniu 24 października br. odbyło się posiedzenie Rady Działalności Pożytku 

Publicznego, która pozytywne zaopiniowała projekt Rocznego Programu Współpracy gminy 

Żnin”.  

Wobec braku pytań poddał pod głosowanie propozycje Burmistrza Żnina o wprowadzenie 

dodatkowego punktu jako 15 pkt porządku obrad.  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 radnych 

 

Rada jednogłośnie wprowadziła do porządku obrad punkt dotyczący Sprawozdania 

Burmistrza Żnina z przeprowadzonych konsultacji z  organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie w sprawie dokumentu pn. „Roczny Program współpracy 

gminy Żnin z  organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w 

art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2018 rok”. 
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Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. 
Przyjęcie protokołów z obrad XXXV i XXXVI sesji. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej. 

5. Interpelacje Radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia wyborów organów wykonawczych sołectw - 

sołtysów oraz rad sołeckich na terenie Gminy Żnin w sołectwach Sulinowo i Sulinowo 

Bekanówka. 

 7. Podjęcie uchwały w sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu gminy Żnin 

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

 8. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Żnin. 

 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Żnin, nieruchomości 

położonej w Chomiąży Księżej. 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia przez Gminę Żnin udziałów do „PUK” 

Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółka z o. o. w Żninie. 

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż spółdzielczego własnościowego 

prawa do lokalu mieszkalnego. 

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Żnin, położonej w Dobrylewie. 

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego, położonego 

w Bożejewiczkach przy ul. Dębowej. 

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, położonej w Sulinowie. 

 
15. Sprawozdanie Burmistrza Żnina z przeprowadzonych konsultacji z  organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie w sprawie dokumentu pn. „Roczny Program współpracy gminy 

Żnin z  organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2018 rok”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy gminy Żnin z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2018 rok. 

 
17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Rewitalizacji dla Gminy Żnin na lata 2016-

2023”. 
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18. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Klemensa Janickiego w Januszkowie w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. Klemensa Janickiego w Januszkowie. 

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej w Słębowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Słębowie. 

 
20. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej nr 2 im. Jana Śniadeckiego w Żninie w ośmioletnią Szkołę Podstawową 

nr 2 im. Jana Śniadeckiego w Żninie. 

 
21. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Publicznych Szkół 

nr 1 w Żninie, w skład którego wchodzi Szkoła Podstawowa nr 1 im. Powstańców 

Wielkopolskich i Publiczne Gimnazjum nr 3 w ośmioletnią  Szkołę Podstawową nr 1 

im. Powstańców Wielkopolskich w Żninie. 

 

 
22. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szkole Podstawowej nr 5 w Żninie. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w ośrodkach wsparcia udzielających schronienia osobom bezdomnym. 

 
24. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2017 rok. 

 
25. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Żnin na lata 2017-2030. 

 26. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej do rozpatrzenia wniosków o nadanie 

tytułu „Zasłużony dla Gminy Żnin” oraz tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Żnin”.  

27. Odpowiedzi na interpelacje radnych zgłaszane na bieżącej i poprzednich sesjach. 

28. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

29. Zakończenie. 

 

 
 

AD PKT 3 - Przyjęcie protokołów z obrad XXXV i XXXVI sesji. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – Wysoka Rado XXXV sesja odbyła się w dniu 

8 września  2017 r.  Protokół z tej sesji zawiera  31 stron i  29 załączników.  Z treścią protokołu 

zapoznałem się, wiernie odzwierciedla przebieg tej sesji, w związku z tym proponuję, 

aby Wysoka Rada protokół przyjęła. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem protokołu 

z XXXV  sesji Rady Miejskiej w Żninie, proszę  podnieść rękę? 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych  

Za było 21 radnych 

 

Rada jednogłośnie przyjęła protokół  z XXXV sesji Rady Miejskiej w Żninie. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – Wysoka Rado XXXVI sesja odbyła się w dniu 

9 października  2017 r.  Protokół z tej sesji zawiera  8 stron i  7 załączników.  Z treścią 

protokołu zapoznałem się, wiernie odzwierciedla przebieg tej sesji, w związku z tym 

proponuję, aby Wysoka Rada protokół przyjęła. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem 

protokołu z XXXVI  sesji Rady Miejskiej w Żninie, proszę  podnieść rękę? 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych  

Za było 21 radnych 

 

Rada jednogłośnie przyjęła protokół  z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Żninie. 

 

 

AD PKT 4 - Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym 

oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

 

Burmistrz Robert Luchowski  - przedstawił sprawozdanie, które stanowi załącznik nr 5 

do protokołu.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - zapytał czy są pytania.  

 

 

AD PKT 5 – Interpelacje radnych 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił radnych o składanie interpelacji. 

Radny Kazimierz Jańczak-  zapytał, na jakim etapie znajduje się przygotowanie projektu 

oraz kosztorysu ul. Browarowej w Żninie. Zaznaczył, że Pan Ryszard Kierzek Radny Sejmiku 

Województwa Kujawsko – Pomorskiego obiecał na spotkaniu, że będzie wspierał ten projekt. 

Na drodze 251 nic się nie dzieje. Jest zbyt mało pracowników, a przy punktach sygnalizacji 

świetlnej zbyt długo trzeba czekać na zielone światło. Wykonawcą zadania jest Zarząd Dróg 

Wojewódzkich. Niestety ta inwestycja blokuje zadania gminy np. remont ul. Dworcowej, 700- 

lecia, czy Browarowej. Poprosił, aby na kolejną sesję zaprosić cały Zarząd Dróg 

Wojewódzkich.  

Podkreślił, że 26.10.2017 r, został oddany teren pod budowę hali sportowej. Zwrócił uwagę, 

na brakujące miejsca parkingowe dla rodziców, którzy przywożą dzieci do szkoły oraz 

przedszkola. Niestety, mieszkańcy zostawiają auta i idą na zakupy. Poprosił o postawienie 
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znaku, który mówi o postoju minutowym. Zgłosił również problem z autami przy Szkole 

Podstawowej Nr 2 w Żninie, które zajmują miejsce rodzicom. Poinformował, że przez 

budowę drogi 251 miasto jest zanieczyszczone, szczególnie ul. Aliantów, Browarowa, 

Dworcowa. Nawierzchnia nie jest czyszczona przez oczyszczarki. Zalega piasek oraz woda. 

Poprosił o interwencje w ww. sprawach.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zaznaczył, że 4 września 2017 roku odbyło się 

posiedzenie Komisji Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Rady Miejskiej w Żninie, w 

którym brali udział przedstawiciele ZDW oraz Eurovi Polska. Poinformowano komisję, że 12 

września zostanie zamknięta ul. Dworcowa. Jest koniec października, a prace na tym odcinku 

nie postępują. Poprosił o interwencję.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia Marek Zielińki- 

poinformował, że do komisji wpłynął wniosek od mieszkańców Żnińskiego Domu Kultury, 

który został podpisany przez 13 osób. Sprawą zajęły się również lokalne media. Proszą o 

interwencję, gdyż połowa budynku nie nadaje się do zamieszkania, brakuje materiałów na 

wyremontowanie lokali. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski- również poprosił 

o spotkanie z przedstawicielami Eurovi, Urzędu Marszałkowskiego oraz Zarządu Dróg 

Wojewódzkich. Od 4 września sytuacja się pogorszyła. Błoto przenosi się od strony Jaroszewa 

oraz Damasławka.  

Poinformował, że w Sarbinowie została uruchomiona działalność na działce nr 102, która 

dotyczy segregacji odpadów. Burmistrz Żnina w dniu 07.08.2017 r., wydał zaświadczenie 

określające zgodność działalności z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego, 

z czym nie zgadzają się mieszkańcy. Miejscowa ludność nie została powiadomiona o 

rozpoczęciu działalności. Odpady są przywożone oraz segregowane. Poprosił, aby sprawą 

zajęła się Komisja Ochrony Środowiska Rady Miejskiej. W dniu dzisiejszym odbyły się 

minimalne porządki. Poprosił mecenasa o udzielenie odpowiedzi, czy działalność związana z 

segregacją oraz magazynowaniem odpadów w sąsiedztwie z dystrybucją gazu jest zgodna z 

zapisem paragrafu 10 ust. 2a. Mieszkańcy obawiają się zapachu, gryzoni lub pożaru.  

Przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu Sławomir Kujawa- pierwsza 

sprawa dotyczy bezpieczeństwa zjazdu na końcu ul. Wandy Pieniężnej. Poprosił o ustawienie 

znaku ustąp pierwszeństwa pojazdu od strony ul. Ogrodowej.  

Poprosił, aby na czas budowy hali sportowej, zapewnić przejazd w kierunku ul. Wandy 

Pieniężnej wzdłuż garaży (droga wewnętrzna). Niewątpliwie przyczyni się to do usprawnienia 
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ruchu na czas budowy hali. Zaproponował, aby była to droga jednokierunkowa z wjazdem od 

ul. Browarowej. 

Trzecia sprawa dotyczy nieczynnej lampy na ul. Tysiąclecia 1 od strony apteki. Poprosił o 

usunięcie lampy.  

Radny Piotr Horka- wyraził obawę, iż inwestycje, które zostały zaplanowane na 2017 rok 

nie zostaną zrealizowane. Nie są one również uzależnione od budowy drogi S-5 lub DW-251. 

Poinformował, że są zadania, które nie mają nic wspólnego z budową ww. dróg np. 

- przebudowa ul. Kopernika- zaplanowane 220 tys zł na rok bieżący, 

- przebudowa drogi w Podgórzynie- 400 tys zł, 

- przebudowa ul. 700-lecia, odcinek od kościoła do mostu jest na chwilę obecną zniszczony, 

- przebudowa kompleksu z ul. Zielną- 1 mln 600 tys zł, 

- budowa promenady wzdłuż Małego Jeziora Żnińskiego- 350 tys zł, 

- budowa bloku komunalnego- 900 tys zł, 

- modernizacja pomieszczeń po Państwowej Straży Pożarnej w Żninie. 

Gmina stara się o emisję obligacji w wysokości 7 mln zł. Poprosił o pisemną odpowiedź na 

pytanie, jaki będzie procent realizacji inwestycji w 2017 roku oraz wysokość wydatków 

majątkowych.  

Kolejna interpelacja dotyczy sprawy WiK-u. Rada głosowała nad projektem o dofinansowanie 

ze środków pozabudżetowych w wysokości ok. 22 mln zł do inwestycji. Na chwilę obecną nie 

ma żadnej odpowiedzi. Podobno wniosek został przekazany do poprawki.  Zapytał, jakie są 

dalsze losy tej sprawy.  

Poinformował również, że 16 października 2017 roku o godzinie 20.00 została wyłączona woda 

na ul. Gnieźnieńskiej oraz sąsiednich ulicach. Ktoś przerwał główny kolektor na ul. 

Gnieźnieńskiej. Poprosił, aby spółka WiK zajęła się kontrolą takich sytuacji, gdyż ponowne 

włączenie wody powoduje, że przez kilka godzin jest ona brudna i niezdatna do picia. Nie 

chodzi o to, że mieszkaniec w takim przypadku zapłaci więcej za wodę, ale zbiorniki wody 

(bojler) przez takie sytuacje również są zanieczyszczone. Sprawa jest uciążliwa. Poprosił o 

udzielenie odpowiedzi w jaki sposób mieszkaniec ma postępować w razie ww. sytuacji.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Starczewski- zgłosił następujące sprawy: 

1. ul.- 1 Stycznia- chodzi o budynek, który był administrowany przez firmę ENEA. 

Mieszkańcy  

z bloku nie mają dojścia do ul. 1- Stycznia. Poprosił, aby burmistrz skierował pismo do 

Enea  z prośbą o udzielenie ścieżki. 
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2. Zgłosił problem z  dojazdem do bloków na ul. Kopernika 6 i 8 z ul. Tysiąclecia. Ustawiony 

jest znak zakaz ruchu pojazdów. Niestety samochody parkują w związku z tym brakuje 

wyjazdu. Poprosił, aby burmistrz wystosował odpowiednie pismo z prośba o interwencje 

do Komendanta Powiatowej Policji w Żninie. 

3. Poinformował, że na ul. Aliantów stoi namiot, w którym odbywa się handel odzieżą. 

Pomiędzy namiotem, a ul. Dąbrowskiego jest bałagan. Poprosił o interwencje.  

4.  Zapytał o ul. Kopernika z przyległymi parkingami. Zgodnie z planem inwestycja miała 

być zakończona do końca lipca. Niestety jest koniec października, a zadanie nie zostało 

wykonane. Zapytał, jak długo sprawa będzie jeszcze niezałatwiona.  

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Piotr 

Tomaszewski- poprosił o wycinkę drzewa (brzozy) przy wjeździe do Międzyszkolnego Klubu 

Żeglarskiego w Żninie. Jest ono mocno pochylone i stwarza niebezpieczeństwo.  

Poprosił również o rozliczenie rzeczowo- finansowe za czyszczenie kanalizacji deszczowej w 

roku ubiegłym, na jakich ulicach zostało to zadanie zrealizowane oraz przez jaką firmę.  

Przewodniczący Komisji Turystyki i Promocji Tomasz Wysocki - w związku z budową 

drogi S-5 oraz DW-251 Gmina Żnin nie może wykonywać swoich inwestycji na terenie Żnina. 

Wykonawca ma duże opóźnienia. Zapytał, czy Gmina Żnin wystąpi do wykonawcy z pozwem 

w sprawie braku wykonania inwestycji w terminie.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola- poinformowała, że mieszkańcy miejscowości 

Uścikowo proszą o stworzenie przejścia dla pieszych. Jest to droga powiatowa, z każdej strony 

usytuowany jest przystanek autobusowy, ale mieszkańcy nie mogą bezpiecznie się poruszać. 

Poprosiła, aby burmistrz złożył wniosek do starosty z prośbą o wyznaczenia przejścia dla 

pieszych w miejscowości Uścikowo. Druga sprawa dotyczy wiaty przystankowej na drodze 

powiatowej w miejscowości Kaczkówko. Mieszkańcy proszą o przeprowadzenie wizji 

lokalnej. Wiata przystankowa jest w złym stanie technicznym.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – ogłosił przerwę w obradach. 

Po przerwie –  

 

AD PKT 6 – Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia wyborów organów 

wykonawczych sołectw - sołtysów oraz rad sołeckich na terenie Gminy Żnin w sołectwach 

Sulinowo i Sulinowo Bekanówka. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  
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Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że we wrześniu 2017 r. upłynęła w jednostkach 

pomocniczych Gminy Żnin: Sulinowo i Sulinowo Bekanówka czteroletnia kadencja sołtysów 

jako organów wykonawczych sołectw i rad sołeckich wybranych w wyborach we wrześniu 

2013 roku. Zgodnie ze statutami tych jednostek pomocniczych – sołectw, po upływie kadencji 

organów tych jednostek przeprowadza się wybory nowych organów sołectw na kolejną 

czteroletnią kadencję.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  wobec braku pytań poprosiło odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej w Żninie Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Żninie  Elżbieta Gogola – odczytała projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę NR XXXVII/426/2017 w sprawie przeprowadzenia wyborów 

organów wykonawczych sołectw - sołtysów oraz rad sołeckich na terenie Gminy Żnin 

w sołectwach Sulinowo i Sulinowo Bekanówka, która stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu.  

 

AD PKT 7 - Podjęcie uchwały w sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu 

gminy Żnin i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że ten projekt uchwały jak i kolejny projekt 

uchwały mają kluczowe znaczenie dla wyłonienia i organizacji odbioru odpadów na 

nadchodzący czas, ponieważ 31.12.2017 r. kończy się umowa z  dotychczasowym odbiorcą 

odpadów, który odbiera odpady od mieszkańców z terenu gminy Żnin. W związku z tym 

zasadne było przejście procedur przetargowych, w celu wyłonienia wykonawcy na kolejny 

okres realizowania tego zadania. Ten projekt uchwały wprowadza zmiany w zakresie 

częstotliwości odbioru odpadów selektywnych. Uchwała zwiększa częstotliwość odbioru 

odpadów selektywnie zebranych z terenów nieruchomości wielolokalowych oraz wprowadza 
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zmiany w odbiorze odpadów ulegających biodegradacji, które od 1 stycznia 2018 r. odbierane 

będą od właścicieli nieruchomości przez cały rok. Część z tych działań wymuszają przepisy 

wyższego rzędu, a wynikają one m.in. z Rozporządzenia Ministra Środowiska z dnia 29 

grudnia 2016 r. w sprawie szczegółowego sposobu selektywnego zbierania wybranych frakcji 

odpadów oraz Uchwały Nr XXXII/545/17 z dnia 29 maja 2017 r. w sprawie Planu gospodarki 

odpadami województwa kujawsko-pomorskiego na lata 2016-2022 z perspektywą na lata 

2023-2028. 

Dodał, że ze strony gminy Żnin zostały poczynione działania, aby kwota 8 zł za odbiór 

odpadów segregowanych utrzymała się na tym samym poziomie w roku przyszłym. 

Oczywiście wszystko rozstrzygnie się po przetargu.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  zapytał czy są pytania. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  bardzo mnie 

cieszy, że Pan Burmistrz potwierdził, to co mówił na Komisjach Rady, że uchwałą ta w sposób 

bezpośredni nie wpłynie na wzrost stawki. Na posiedzeniu Komisji jeszcze przed słowami 

Pana Burmistrza składałem wniosek, aby   § 2 ust. 3 i 4 uchwały zrównać. Tzn. czy ktoś jest 

właścicielem czy mieszkańcem budynku wielolokalowego bądź domu jednorodzinnego to 

pojemniki powinny być myte albo przez wszystkich albo z odpłatnością gminy. Wycofałem 

się z tego wniosku po słowach Pana Burmistrza, że jest to dość drogi interes i mogłoby to 

wpłynąć na wysokość stawki za odbiór odpadów. Prosiłby jednak, o potwierdzenie, o czym 

mówił już wcześniej dyrektor Ostrowski, aby mieszkańcom, którzy będą zobowiązani do 

mycia koszy, przedstawić w formie instrukcji    sposób mycia tych koszy. Chodzi tu o podanie 

okresów, jakimi środkami to robić oraz w jaki sposób je opróżniać.  

Burmistrz Robert Luchowski – nie mam prawa nie ufać dyrektorowi Ostrowskiemu zatem 

stanie się tak jak zostało to przez niego powiedziane.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  wobec braku pytań poprosiło odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Żninie Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Żninie Andrzej Kurek – odczytała projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 radnych 
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Rada podjęła uchwałę NR XXXVII/427/2017 w sprawie  szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości z terenu gminy Żnin i zagospodarowania tych odpadów w 

zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi,  która stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

 

AD PKT 8 – Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Żnin. 
 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że ten projekt uchwały uzasadniał w pkt 7 

porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  wobec braku pytań poprosiło odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej w Żninie Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Żninie  Elżbieta Gogola – odczytała projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę NR XXXVII/428/2017 w sprawie regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie gminy Żnin, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

 

AD PKT 9 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Żnin, 

nieruchomości położonej w Chomiąży Księżej 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że przedmiotowa nieruchomość stanowi 

własność Skarbu Państwa powierzona Krajowemu Ośrodkowi Wsparcia Rolnictwa. Zgodnie 

z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego, obejmującym przedmiotową 
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nieruchomość została ona przeznaczona pod lokalizację terenów zieleni i sportu oraz terenów 

ciągów pieszo jezdnych. Gmina Żnin zamierza nabyć przedmiotową nieruchomość 

nieodpłatnie na cele regulacji stanu prawnego istniejącej drogi oraz na cele rekreacyjno-

sportowe związane z lokalizacją zespołu boisk sportowych i elementów siłowni zewnętrznej 

na potrzeby mieszkańców. Stosownie do art. 25 ust. 1 i 2, w związku z art. 23 ust. 1 pkt 7 

ustawy o gospodarce nieruchomościami organ wykonawczy gminy w celu uruchomienia 

nabycia nieruchomości zobowiązany jest do uzyskania zgody Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  wobec braku pytań poprosiło odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Żninie Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Żninie Andrzej Kurek – odczytała projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę NR XXXVII/429/2017 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na 

rzecz Gminy Żnin, nieruchomości położonej w Chomiąży Księżej,  która stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu.  

 

 

AD PKT 10 - Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia przez Gminę Żnin udziałów do „PUK” 

Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółka z o. o. w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że Rada Miejska w Żninie Uchwałą Nr 

XXXIV/404/2017, z dnia 8 września 2017 r., w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez 

Gminę Żnin udziałów do „PUK” Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych  Spółka z o. o. wyraziła 

m. in. zgodę na ustanowienie przy przenoszeniu prawa własności nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Żnin ograniczonego prawa rzeczowego w postaci służebności gruntowej 

przechodu i przejazdu przez działkę ewidencyjną nr 443/18, zapisaną w księdze wieczystej nr 

BY1Z/00016248/3. W związku z planami budowy parkingu na terenie przyległym do 
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planowanej do przekazania nieruchomości i sposobem lokalizacji miejsc parkingowych 

konieczne jest poprowadzenie służebności w inny sposób niż pierwotnie planowana, nie 

kolidujący z planowanymi miejscami postojowymi. W związku z powyższym niezbędne jest 

podjęcie nowej uchwały i uchylenie Uchwały Nr XXXIV/404/2017. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  wobec braku pytań poprosiło odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej w Żninie Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Żninie  Elżbieta Gogola – odczytała projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXVII/430/2017 w sprawie wniesienia przez Gminę Żnin 

udziałów do „PUK” Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółka z o. o. w Żninie, 

która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 

AD PKT 11 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż spółdzielczego 

własnościowego prawa do lokalu mieszkalnego. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że na podstawie prawomocnego wyroku Sądu 

Rejonowego w Żninie I Wydziału Cywilnego Gmina Żnin nabył prawo do spadku, który 

obejmuje m. in. spółdzielcze własnościowe prawo do lokalu mieszkalnego położonego w 

budynku przy ul. Spółdzielczej 1 w Żninie. Ponieważ ze sporządzonego spisu inwentarza 

wynika, że stan bierny spadku obejmuje kwotę 64.887,53 zł planowane jest sprzedanie 

przedmiotowego lokalu i pokrycie należności związanych ze spadkiem ze środków 

uzyskanych ze sprzedaży.   

Stosownie do art. 25 ust. 1 i 2, w związku z art. 23 ust. 1 pkt 7 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami organ wykonawczy gminy w celu uruchomienia procedury sprzedaży 

nieruchomości zobowiązany jest do uzyskania zgody Rady Miejskiej w Żninie. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  wobec braku pytań poprosiło odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Żninie Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Żninie Andrzej Kurek – odczytał projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę NR XXXVII/431/2017 uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż spółdzielczego własnościowego prawa do lokalu mieszkalnego,  która stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu.  

 

AD PKT 12 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, położonej w Dobrylewie. 

 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnił, że przedmiotowa  nieruchomość jest własnością 

Gminy Żnin i stanowi drogę wewnętrzną dojazdową do budynku mieszkalnego i 

gospodarczego, które zostały sprzedane przez ANR, w częściach, poszczególnym byłym trzem 

najemcom. Jeden z obecnych właścicieli, którego lokal mieszkalny położony jest w narożnej 

części budynku złożył wniosek o wykup przyległej części drogi. Ponieważ dojazd do dwóch 

pozostałych lokali jest możliwy poprzez pozostałą część drogi istnieje techniczna możliwość 

sprzedaży wnioskowanego gruntu. Stosownie do art. 25 ust. 1 i 2, w związku z art. 23 ust. 1 

pkt 7 ustawy o gospodarce nieruchomościami organ wykonawczy gminy w celu 

uruchomienia procedury sprzedaży nieruchomości zobowiązany jest do uzyskania zgody 

Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  wobec braku pytań poprosiło odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej w Żninie Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Żninie  Elżbieta Gogola – odczytała projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  poddał projekt pod głosowanie.  
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W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXVII/432/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, położonej w Dobrylewie, która 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

AD PKT 13 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu 

mieszkalnego, położonego w Bożejewiczkach przy ul. Dębowej. 

 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że przedmiotowy lokal położony jest w budynku 

mieszkalnym wielorodzinnym, zlokalizowanym przy ul. Dębowej 10 w Bożejewiczkach. W 

budynku nie było do tej pory sprzedaży lokali mieszkalnych. Ponadto zgodnie z Uchwałą Nr 

XXIII/294/2012 Rady Miejskiej w Żninie z dnia 21 grudnia 2012 r. w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania na okres dłuższy 

niż trzy lata przedmiotowy budynek został umieszczony w katalogu budynków, w których 

lokale nie podlegają sprzedaży. W związku z powyższym w przypadku zgody na sprzedaż 

przedmiotowego lokalu konieczna będzie zmiana przedmiotowej uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Żninie Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Żninie Andrzej Kurek – odczytał projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę NR XXXVII/433/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

lokalu mieszkalnego, położonego w Bożejewiczkach przy ul. Dębowej,  która stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu.  

 



str. 17 
 

 

AD PKT 14 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

użyczenia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, położonej w Sulinowie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że przedmiotowa nieruchomość stanowi 

własność Gminy Żnin i została oddana w użyczenie sołectwu Sulinowo na cele rekreacyjno-

sportowe. Umowa wygasa w dniu 31 października 2017 r. Stosownie do art. 25 ust. 1 i 2, w 

związku z art. 23 ust. 1 pkt 7a) ustawy o gospodarce nieruchomościami organ wykonawczy 

gminy, w celu zawarcia kolejnej umowy użyczenia z tym samym podmiotem, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość, zobowiązany jest do uzyskania zgody Rady Miejskiej 

w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  wobec braku pytań poprosiło odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej w Żninie Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Żninie  Elżbieta Gogola – odczytała projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXVII/434/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy użyczenia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, 

położonej w Sulinowie, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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AD PKT 15 - Sprawozdanie Burmistrza Żnina z przeprowadzonych konsultacji z  

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w sprawie dokumentu pn. „Roczny 

Program współpracy gminy Żnin z  organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o 

których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

2018 rok”. 

Rada nie wniosła uwag do ww. sprawozdania Burmistrza Żnina.  

Sprawozdanie, stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

AD PKT 16 - Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy gminy Żnin z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2018 rok. 

 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że Ustawa z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie nakłada na organy administracji publicznej obowiązek 

uchwalania rocznych programów współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz z 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 tejże ustawy. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Żnin z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2018 rok” jest wypełnieniem ww. 

obowiązku. 

Niniejszy program jest dokumentem programowym, określającym zasady polityki 

realizowanej przez organ administracji publicznej wobec sektora pozarządowego. Gmina 

Żnin prowadzi współpracę z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami, 

których działalność związana jest z realizacją zadań gminy. Ustawa o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie określa sferę zadań publicznych, w których organy 

administracji publicznej, w tym samorząd gminy powinny współpracować z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami na zasadach pomocniczości, suwerenności stron, 

partnerstwa, efektywności, uczciwej konkurencji i jawności. Zadania priorytetowe określone 

w programie mieszczą się w sferze zadań publicznych, określonej w art. 4 ust. 1 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 
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Projekt „Rocznego Programu Współpracy Gminy Żnin z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2018” został skonsultowany z Radą Działalności Pożytku Publicznego 

Gminy Żnin oraz organizacjami pozarządowymi i z podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy, działającymi na terenie Gminy Żnin. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Żninie Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Żninie Andrzej Kurek – odczytał projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę NR XXXVII/435/2017 w sprawie Rocznego Programu Współpracy 

gminy Żnin z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 

3 ust. 3 o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2018 rok,  która stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu.  

 

AD PKT 17 -  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Rewitalizacji dla Gminy 

Żnin na lata 2016-2023”. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że projekt ten był szczegółowo omawiany na 

wszystkich posiedzeniach Komisji Rady. Podziękował za zainteresowanie tym tematem. Ma 

nadzieje, że udzielone zostały wyczerpujące informacje w tym temacie.  

Na podstawie umowy zawartej z Województwem Kujawsko-Pomorskim Gmina Żnin 

realizuje projekt pn."Przygotowanie Programu Rewitalizacji dla Gminy Żnin na lata 2016-

2023", współfinansowany w kwocie 43.875,00 zł, w 85% pochodzącej ze środków Funduszu 

Spójności w ramach Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna 2014-2020 oraz w 15% z 

budżetu państwa. Efektem tego projektu jest "Program Rewitalizacji dla Gminy Żnin na lata 

2016-2023", opracowany zgodnie z "Zasadami programowania przedsięwzięć 

rewitalizacyjnych w celu ubiegania się o środki finansowe w ramach Regionalnego Programu 



str. 20 
 

Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020", w celu 

przeciwdziałania negatywnym zjawiskom, występującym zwłaszcza w sferze społecznej. 

Przyjęcie programu przez radę gminy jest niezbędne, aby ubiegać się o środki zewnętrzne na 

realizację projektów rewitalizacyjnych.  

Dodał, że słowo rewitalizacja należy zupełnie inaczej rozumieć niż projekt realizowany w 

latach 2007 – 2013. Wówczas głównym kierunkiem wyznaczanym przez projekt była zmiana 

zdegradowanej infrastruktury, wobec tego działania gmin były w kierunku poprawy 

wizerunku i poprawy infrastruktury miast i obszarów wiejskich.  

W programie na lata 2016 – 2023 następuje zwrot tj. jako priorytet wskazana jest sfera 

społeczna. Oznacza to m.in. przywracanie osób bezrobotnych na rynku pracy i 

przeciwdziałanie negatywnym zjawiskom społecznym z którymi mierzymy się u nas.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – jeśli chodzi o 

całość to myślę, że nikt z radnych nie ma tutaj uwag, choć nie wszystkie gminy to robią i nie 

muszą tego obligatoryjnie robić.  

Zwrócił uwagę, że ten program jest stworzony na lata 2016 – 2023,  kolei WPF, o którym 

będziemy teraz mówić jest do roku 2030. Zapytał czy zadania przewidziane w tym programie, 

gdzie również występują przy nich środki, które są po stronie gminy nie muszą znaleźć się w 

WPF-ie. Na Komisji Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie musi. Jeśli ja mam głosować za 

jakimś programem i jest tam określona pozycja to ja wierzę, że organ wykonawczy jakim jest 

Pan Burmistrz wraz ze swoim zespołem będzie się starał to zdanie do końca wykonać. A zatem 

będzie poszukiwanie środków na pokrycie zadań zawartych w programie. Bardzo korzystne 

jest mechanizm finansowania, gdzie dofinansowanie przewidziane jest na poziomie 80-85%. 

Mam jednak wątpliwości, ponieważ jeśli do WPF- u wpisane zostały zadania z programu 

dotyczącego Gospodarki Niskoemisyjnej, to dlaczego zadania z tego programu rewitalizacji 

nie mają się znaleźć w Wieloletniej Prognozie Finansowej? Wiem, że WPF można zawsze 

zmieniać, ale jeśli przyjmuje się program to te zadania powinny być już ujęte w wieloletniej 

prognozie.  

Po drugie czy gmina musi bądź powinna ujmować w programie bez wstępnej umowy 

torowisko do parku industrialnego tj. do ARCHE? 

Burmistrz Robert Luchowski – powiedział, że jest to program, który może, a nawet 

powinien ulegać pewnej modyfikacji podczas jego realizowania. Obecnie ma to charakter 

czysto teoretyczny. Rekomenduję to Państwu po to, aby stworzyć możliwości ubiegania się o 

środki zewnętrzne. Na dzień dzisiejszy ten pakiet zadań wygląda tak, że może on ulegać 

modyfikacji i zmianom. Zwrócił uwagę, że w każdym momencie kiedy ze współpracownikami 
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podejmiemy pewną decyzję co do realizacji określonego zadania, to wówczas głos decydujący 

ma Wysoka Rada. Oczywiście słusznym jest pytanie skąd środki na realizację tych zadań. 

Podsumowując stwierdził, że nie widzi żadnego zagrożenia, aby dziś Rada podjęła tę uchwałę.  

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – wracając do historii i planu gospodarki 

niskoemisyjnej to tak jak tamten dokument i ten to tamten został już dofinansowany 

środkami z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, natomiast na program rewitalizacji 

mamy również otrzymać dofinansowanie. Na program gospodarki niskoemisyjnej 

otrzymaliśmy ponad 50 tys. zł i jednym z warunków, aby je otrzymać było to, aby te wszystkie 

projekty przyjęte w tym planie znalazły się w uchwale w sprawie uchwalenia WPF. 

Konsultowałam to z RIO gdzie ten potężny katalog  zadań w ramach programu gospodarki 

niskoemisyjnej umieścić, aby spełnić przesłankę otrzymania dofinansowania. Ostatecznie po 

konsultacjach umieściliśmy to w załączniku nr 3 do ówczesnej WPF, czyli w objaśnieniach do 

WPF-u. Absolutnie projekty wówczas nie znalazły się w załączniku nr 2 do WPF w wykazie 

przedsięwzięć.  Ten załącznik nr 2 jest koniecznymi przedsięwzięciami do wpisania w 

załącznikach doi uchwały budżetowej i daje to możliwość procedowania kontraktów pod 

kątem zamówień publicznych, czyli ich kontraktowania i realizowania. Z kolei takiej delegacji 

nie daje umieszczenie tych projektów w załączniku nr 3 w objaśnieniach. Były to objaśnienia, 

które wskazywały tak uchwałą Wysoka Rada taki plan podjęła i katalog projektów przyjęła. 

Dzisiaj będziemy omawiali w zmianach do WPF-u jeden z projektów w ramach programu 

gospodarki niskoemisyjnej jest np. Termomodernizacja budynku „B” Przedszkola Miejskiego 

nr 2 w Żninie przy ul. Jasnej i to zadanie już znajduje się w wykazie przedsięwzięć  i dopiero 

teraz zostanie to procedowane pod kątem prawa zamówień publicznych kontraktowane i 

realizowane na lata wskazane w tym wykazie przedsięwzięć z załącznika nr 2, co oczywiście 

ma swoje odzwierciedlenie i przekłada się na odpowiednie planowanie wielkości w budżecie 

na 2018 w załączniku nr 1 WPF. Jeśli chodzi o umowę i kontrakt, którym jesteśmy związani z 

Urzędem Marszałkowskim w zakresie dotyczącym dofinansowania projektu rewitalizacji 

absolutnie nie jesteśmy związani takim zapisem, aby gdziekolwiek w uchwale w sprawie WPF 

umieszczać ten wykaz projektów i to zarówno tych pod obszarem wiejskim, miejskim 

przyjętych w programie rewitalizacji. W związku z tym by niepotrzebnie wprowadzać tych 

objaśnień do WPF-u nie wprowadziliśmy tego i uważamy, że na tym etapie nie trzeba. Jeden 

z tych projektów już był wprowadzony do budżetu na 2017 rok. Dzisiaj Państwo będziecie 

decydowali czy zdjąć ten projekt, ponieważ nie uzyskaliśmy dofinansowania na utworzenie 

dziennego Domu Senior+. Liczymy, że skoro rząd przyjął w ustawie okołobudżetowej na 2018 

rok wspieranie tych programów rządowych senior+, to będziemy chcieli aplikować o te 
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środki, a jest to zadanie, które znajduje się w tym programie rewitalizacji to będzie to jedną z 

niezbędnych przy ocenie formalnej wniosku. Wówczas jeśli to byłoby zadanie jednoroczne to 

będzie to umieszczone w wykazie. 

Ponadto poinformowała, że Gmina Żnin nie otrzymała dofinansowania do utworzenia 

Dziennego Domu Senior +. W projekcie ustawy budżetowej na 2018 rok taka pomoc rządowa 

jest na pierwszym miejscu. W związku z tym, Gmina Żnin ponownie będzie składać wniosek, 

gdyż jest to projekt założony w programie rewitalizacji. Jeżeli będzie to przedsięwzięcie 

wieloletnie, zostanie umieszczone w wykazie Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski - chcę zagłosować nad 

całym projektem, gdyż będzie on służył, jako całość mieszkańcom. Załącznik Nr 3 do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej jest częścią składową całego projektu. Problem polega na 

tym, że Wieloletnia Prognoza Finansowa jest na lata 2017-2030, a Program Rewitalizacji do 

roku 2023. Urząd Marszałkowski nie zobowiązał do zapisu, to czy są przeciwwskazania, aby 

dokonać go w projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 -2030. Zapytał, czy 

Wysoka Rada na sesji będzie miała zapis o współbrzmieniu między tymi uchwałami. Poprosił 

o odpowiedź. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek- poprosiła o wytłumaczenie, o jaką poprawkę w tych 

dwóch aktach chodzi.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski- poprosił, aby zadanie 

to zostało zapisane w załączniku nr 3 w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2017- 2030.  

Skarbnik Aleksandra Szpek - odpowiedziała, że przedsięwzięcia nie zostaną zapisane, gdyż 

dofinansowania Gmina Żnin nie otrzymała. Załącznik nr 3 to objaśnienia przyjętych wartości 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Żnin na lata 2017-2030. Załącznik nr 1 mówi o 

wielkościach przedstawionych w pewnych horyzoncie czasowym. Załącznik nr 2 przedstawia 

przedsięwzięcia założone. W związku z tym objaśnienia muszą być uzasadnieniem do założeń, 

które zostały przyjęte wcześniej. Wpisanie projektów do Wieloletniej Prognozy Finansowej nie 

wiążą się z tym, że będą musiały one być wykonane. Żadne z ww. projektów nie było wpisane 

w wykazie przedsięwzięć. Dzienny Dzień Senior + oraz ul. 700-lecia nie były przedsięwzięciem 

tylko zadaniem jednorocznym. Przyjęcie tego programu umożliwia możliwość wykonania 

zadania przy udziale środków krajowych w ramach przebudowy i budowy dróg lokalnych i 

krajowych. Jest to podstawa do ubiegania się o dofinansowanie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych  

Za było 13 radnych  

Wstrzymało się 8 radnych. 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXVII/436/2017 zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia 

„Programu Rewitalizacji dla Gminy Żnin na lata 2016-2023”, która stanowi załącznik nr  17 

do protokołu. 

 

AD PKT 17- Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Klemensa Janickiego w Januszkowie w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową im. Klemensa Janickiego w Januszkowie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski- projekt uchwały wynika ze zmian w ustawie o prawie 

oświatowym, a w szczególności z przeprowadzonej reformy edukacji.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek– wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek– odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. Poinformował, 

że Radny Kazimierz Jańczak opuścił posiedzenie obrad. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych  

Za było 20 radnych  

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXVII/437/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Klemensa Janickiego w Januszkowie 

w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Klemensa Janickiego w Januszkowie, która stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu. 
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AD PKT 18- Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Słębowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w 

Słębowie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski- projekt uchwały wynika ze zmian w ustawie o prawie 

oświatowym, a w szczególności z przeprowadzonej reformy edukacji.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola– odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych  

Za było 20 radnych  

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXVII/438/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Słębowie w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową w Słębowie, która stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

AD PKT 19- Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 2 im. Jana Śniadeckiego w Żninie w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową nr 2 im. Jana Śniadeckiego w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski- projekt uchwały wynika ze zmian w ustawie o prawie 

oświatowym, a w szczególności z przeprowadzonej reformy edukacji.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek– odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. Poinformował, 

że Radny Kazimierz Jańczak opuścił posiedzenie obrad. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych  

Za było 20 radnych  
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Rada podjęła uchwałę Nr XXXVII/439/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 2 im. Jana Śniadeckiego w Żninie 

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 2 im. Jana Śniadeckiego w Żninie, która stanowi 

załącznik nr 20  do protokołu. 

 

AD PKT 20- Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu 

Publicznych Szkół nr 1 w Żninie, w skład, którego wchodzi Szkoła Podstawowa nr 1 

im. Powstańców Wielkopolskich i Publiczne Gimnazjum nr 3 w ośmioletnią  Szkołę 

Podstawową nr 1 im. Powstańców Wielkopolskich w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski- projekt uchwały wynika ze zmian w ustawie o prawie 

oświatowym, a w szczególności z przeprowadzonej reformy edukacji. Poinformował, że w 

projekcie uchwały nazwy ulic są przed ich zmianą. Wprowadził autopoprawkę do projektu 

uchwały. W związku z dekomunizacją, ulice mają inne nazwy: 

- ul. Gwardii Ludowej na ul. Edmunda Kapłońskiego i Królowej Jadwigi, 

- ul. Nowotki na ul. Dębową i ul. Brzozową. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie autopoprawkę 

Burmistrza Żnina.    

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych  

 

Rada przyjęła autopoprawki zgłoszone przez Burmistrza Żnina.    

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola– odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt uchwały wraz z autopoprawką 

pod głosowanie. Poinformował, że na posiedzenie obrad wrócił Radny Kazimierz Jańczak, a 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski opuścił obrady. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych  

Za było 20 radnych  
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Rada podjęła uchwałę Nr XXXVII/440/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu 

Publicznych Szkół nr 1 w Żninie, w skład którego wchodzi Szkoła Podstawowa nr 1 im. 

Powstańców Wielkopolskich i Publiczne Gimnazjum nr 3 w ośmioletnią Szkołę Podstawową 

nr 1 im. Powstańców Wielkopolskich w Żninie, która stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

AD PKT 21- Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szkole Podstawowej nr 5 

w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski- projekt uchwały wynika ze zmian w ustawie o prawie 

oświatowym, a w szczególności z przeprowadzonej reformy edukacji. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek– odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych  

Za było 20 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXVII/441/2017 w sprawie nadania statutu Szkole 

Podstawowej nr 5 w Żninie, która stanowi załącznik nr  22 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – ogłosił przerwę w obradach do godz. 13.00.   

Po przerwie –   

 

AD PKT 22- Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia udzielających schronienia osobom bezdomnym 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski- wyjaśnił, że do zadań własnych gminy o charakterze 

obowiązkowym należy między innymi udzielanie schronienia, zapewnienie posiłku oraz 

niezbędnego ubrania osobom tego pozbawionym, zgodnie z art. 17 ust. 1 pkt 3 ustawy z dnia 

12 marca 2004 r. o pomocy społecznej. Zgodnie z art. 97 ust. 1 i ust. 5 ustawy o pomocy 

społecznej, opłatę za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych ustala podmiot 
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kierujący w uzgodnieniu z osobą kierowaną, uwzględniając przyznany zakres usług. Osoby nie 

ponoszą opłat, jeżeli dochód osoby samotnie gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie 

nie przekracza kwoty kryterium dochodowego. Rada powiatu lub rada gminy w drodze 

uchwały, ustala zakres zadań własnych, szczegółowe zasady ponoszenia odpłatności za pobyt 

w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. Schronisko dla bezdomnych jest jedną w 

form ośrodka wsparcia. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola– odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych  

Za było 18 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXVII/442/2017 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia udzielających schronienia 

osobom bezdomnym, która stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

AD PKT 23- Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin 

na 2017 rok 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Poinformował, że zostaną przedstawione autopoprawki do budżetu.  

Burmistrz Robert Luchowski- poprosił Panią Skarbnik o zabranie głosu i omówienie 

autopoprawek do budżetu.  

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek- wyjaśniła, że autopoprawki wynikają ze strony 

dochodów oraz wydatków. Na podstawie decyzji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego Nr 

WFB.I.3120.3.82.2017 dotyczącej zwiększenia dotacji celowej z przeznaczeniem na zwrot 

części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do 

produkcji rolnej przez producentów rolnych. Jest to druga transza w wysokości 367 088, 21zł. 

Na podstawie decyzji Gmina Żnin otrzymała dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na 

realizację własnych zadań bieżących gmin (związków gmin, związków powiatowo-gminnych) 

w wysokości 14 000,00 zł.  
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Wpłynęła kolejna decyzja od Wojewody Kujawsko- Pomorskiego w kwocie 79 996, 00 zł z 

przeznaczeniem na wypłatę zasiłków dla osób poszkodowanych podczas nawałnicy, która 

miała miejsce 11 sierpnia br.  

23 października br., otrzymaliśmy dotacje celową otrzymaną z budżetu państwa na realizację 

zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie 

(związkom gmin, związkom powiatowo-gminnym) ustawami w wysokości 10 688,00 zł.  

Wpłynęła kolejna transza w zakresie opieki wychowawczej otrzymana z budżetu państwa na 

realizację własnych zadań bieżących gmin (związków gmin, związków powiatowo-gminnych) 

w wysokości 110 000,00 zł. Dysponentem jest Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Żninie.  

Zwiększenie o kwotę 151 633,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę zasiłków celowych dla rodzin 

i osób poszkodowanych w wyniku nawałnicy.  

Autopoprawka obejmuje wprowadzenie w dziale 700 dotacji celowej otrzymanej od Gminy 

Popielów w kwocie 10 000,00 zł oraz dotacji od Gminy Miasta Kołobrzeg w kwocie 

50 000,00 zł na dofinansowanie remontów w komunalnym zasobie Gminy Żnin związanych 

z uszkodzeniem budynków w wyniku nawałnicy. 

Dokonano zakupu z rezerwy ogólnej i celowej zmywarki do naczyń dla Przedszkola Miejskiego 

nr 1 w Żninie w kwocie 8 156,00 zł.  

Po autopoprawkach budżet wyraża się następującymi wielkościami: 

Po dokonanych zmianach budżet Gminy Żnin na 2017 rok wyraża się następującymi kwotami:  

Planowane dochody budżetu 101 714 468,97 zł, w tym: 

 - dochody bieżące 98 523 079,76 zł,  

- dochody majątkowe 3 191 389,21 zł. 

Planowane wydatki budżetu 116 288 396,97 zł, w tym:  

- wydatki bieżące 98 081 312,13 zł,  

- wydatki majątkowe 18 207 084,84 zł. 

Planowany deficyt bez zmian 14 573 928,00 zł. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski- na Komisji Budżetu i 

Gospodarki były analizowane dochody oraz wydatki. Uwago były do ściągnięcia z paragrafu 

biura Rady Miejskiej 30 000,00 zł na diety dla strażaków, którzy brali udział w usuwaniu 

skutków nawałnicy. W rozdziale promocja pozostawiono około 35 000,00 zł. Pan Burmistrz 

Żnina na komisji odpowiedział, że zwiększył się zakres obowiązków Wydziału Promocji i 

Rozwoju Gminy Żnin. Ponadto 5 000,00 zł zostało przeznaczone na podróż zagraniczną dla 

pracownika tego wydziału, który wyjechał na staż zagraniczny. W dziale 900 została 
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zmniejszona kwota o 200 000,00 zł na zakup i montaż wiat służących do ogrodzenia 

kontenerów na odpady komunalne wraz z utwardzeniem terenu. Zapytał, co jest tego powodem.  

Burmistrz Robert Luchowski- Wysoka Rada wyraziła zgodę na zagospodarowanie kwoty z 

tytułu nadwyżki za odpady na zakup pojemników oraz wiat. W porozumieniu ze Starostwem 

Powiatowym zadanie podzielono na trzy grupy. Pierwsza grupa dotyczyła wyglądu oraz 

rokowania. Nie wniesiono zastrzeżeń. Druga dotyczyła modyfikacji oraz wspólnych 

uzgodnień. Trzecia dotyczyła lokalizacji oraz ilości wiat oraz pojemników, które miały być 

zlokalizowane na terenie gminy Żnin. Tutaj nie otrzymaliśmy pozwolenia na zlokalizowanie 

wszystkich wiat. W roku bieżącym zostanie wykonana inwestycja w ilości 3/4. W 2018 roku 

zostaną wyznaczone inne miejsca i wtedy zadanie będzie w całości wykonane.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski- Pani Skarbnik mówiła 

o urealnieniu kwoty za odpady, gdzie sukcesem jest stawka 8 zł. Została rozwiązana nadwyżka. 

Poprosił o udzielenie informacji, jaka kwota nadwyżki została oraz czy wystarczy na zakup 

wiat w przyszłym roku.  

Burmistrz Robert Luchowski- pozostała kwota nadwyżki zostanie wykorzystana na to 

zadanie. Nie można zakładać, że nadwyżka w roku 2018 powstanie, gdyż jesteśmy przed 

przetargiem. Wysoka Rada będzie musiała wyrazić zgodę w przyszłym roku na ww. zadanie. 

W przyszłym roku chcemy zamknąć temat wykorzystania nadwyżki.  

Radny Piotr Horka- poinformował, że koszy nie ma.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie autopoprawki Burmistrza 

Żnina.    

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych  

Za było 15 radnych  

Wstrzymało się 5 radnych 

 

Rada przyjęła autopoprawki zgłoszone przez Burmistrza Żnina. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały.  

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z przyjętymi 

autopoprawkami.   
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W głosowaniu udział wzięło 20 radnych  

Za było 15 radnych  

Wstrzymało się 5 radnych   

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/443/2017 zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy 

Żnin na 2017 rok, która stanowi załącznik nr 24  do protokołu. 

 

AD PKT 24- Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Żnin na lata 2017-2030. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski- poinformował, że w związku z autopoprawką prosi o 

udzielenie głosu Pani Skarbnik. 

Skarbnik Aleksandra Szpek- autopoprawka dotyczy załącznika Nr 1 Wieloletniej Prognozy 

Finansowej w dochodach oraz wydatkach bieżących dla roku 2017 

- dochody ogółem ulegają zmianie na kwotę 101 714 468,97 zł, 

- dochody bieżące na kwotę 98 523 079,76 zł, 

- wydatki ogółem 116 288 396,97 zł, 

- wydatki bieżące 98 081 312,13 zł, 

- wydatki majątkowe 18 2017 084,84 zł. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie autopoprawki Burmistrza 

Żnina.    

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych  

Za było 15 radnych  

Wstrzymało się 5 radnych 

 

Rada przyjęła autopoprawki zgłoszone przez Burmistrza Żnina. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał, czy są pytania do całej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski- w załączniku Nr 3 

prognoza długu zostaje wydłużona do roku 2030, zadłużenie się zwiększa. Wnioskował 

o dokonanie zmiany w załączniku nr 3 zadań, które zostały zapisane, jako współfinansowane 
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z budżetu Gminy w Programie Rewitalizacji dla Gminy Żnin na lata 2016- 2023. Poprosił 

o udzielenie odpowiedzi.  

Burmistrz Robert Luchowski- poprosił o 30 minutową przerwę.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał, czy jest to na pewno wniosek.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski- zaznaczył, że nie ma 

podstawy prawnej o zakazie dokonania zapisu. Programy są współfinansowane z budżetu. 

Poprosił o udzielenie odpowiedzi, czy zapis powinien znaleźć się w projekcie uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski- wycofał wniosek o zarządzenie przerwy. Poprosił 

o udzielenie głosu Pani Skarbnik 

Skarbnik Aleksandra Szpek- przytoczyła zapis w załączniku nr 3 do projektu uchwały 

„ponadto Gmina Żnin planuje do realizacji w planie inwestycji na 2017 rok w budżecie gminy 

min. niektóre inwestycje przyjęte do realizacji w planie gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy 

Żnin. Przyjęty do realizacji uchwałą Nr XIII/132/2015 Rady Miejskiej w Żninie z dnia 

25 listopada 2015 roku plan gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Żnin obejmuje następujące 

przedsięwzięcia” musiały zostać zawarte, aby spełnić warunek konieczny do dofinansowania, 

niektóre zostały zrealizowane. Nie ma podstaw, aby w załączniku nr 3 umieścić zapis „Program 

Rewitalizacji obejmuje następujące przedsięwzięcia”. Dla każdego projektu musi zostać 

podjęta uchwała.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zaznaczył, że przepisy wyższej rangi nie 

wymagają zapisu w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Jeżeli pojawią się w przyszłości środki 

na realizację przedsięwzięcia to i tak będzie musiał zostać zawarty zapis w uchwale budżetowej 

oraz w WPF.  

Skarbnik Aleksandra Szpek- poinformowała, że zapis zostanie zawarty w załączniku nr 2 

przedsięwzięcia, w załączniku nr 3 oraz w wydatkach majątkowych. Zwiększenie długu 

spowodowane są przedsięwzięciami zakontraktowanymi z Urzędem Wojewódzkim. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski- poprosił o udzielenie 

odpowiedzi, czy jest konieczne zawarcie zapisu.  

Skarbnik Aleksandra Szpek- wyjaśniła, że na chwilę obecną nie jest wskazane wpisanie 

projektów zawartych w Programie Rewitalizacji. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Piotr Tomaszewski- 

zapytał, czy remont ul. 700- lecia został ujęty w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Skarbnik Aleksandra Szpek- przebudowa ul. 700- lecia została przyjęta na sesji 29 grudnia 

2016 roku, jako przedsięwzięcie. Nie udało się otrzymać dofinansowania. Rezygnujemy z 
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realizacji tego jednorocznego zadania. W związku z tym zadanie to zostało przeniesione na 

2018 rok, więc nie musi być zapisane w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Burmistrz Robert Luchowski- zaznaczył, że przebudowa ul. 700- lecia jest, pod szczególnym 

nadzorem. Gmina będzie ubiegała się ponownie o dofinansowanie. Jeżeli nie uda się otrzymać 

dotacji, wtedy inwestycja zostanie wykonana etapowa. W związku z tym, trzeba będzie 

inwestycje zapisać, jako przedsięwzięcie w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek– wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola– odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych  

Za było 14 radnych 

Wstrzymało się 6 radnych   

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/444/2017 zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Żnin na lata 2017-2030, która stanowi załącznik nr 25 do 

protokołu. 

 

AD PKT 25- Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej do rozpatrzenia 

wniosków o nadanie tytułu „Zasłużony dla Gminy Żnin” oraz tytułu „Honorowy Obywatel 

Gminy Żnin”. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poinformował, że wpływają wnioski o nadanie 

stosownych tytułów, które według wnioskujących zasłużyły na wyróżnienie, w związku z tym 

istnieje potrzeba powołania komisji doraźnej, która pracowałaby w miesiącu listopadzie. 

Poprosił o przedstawienie kandydatury na przewodniczącego komisji. Komisja ma liczyć 5 

członków.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek- zgłosił kandydaturę Pani Lidii Cieślewicz na 

przewodniczącą komisji.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał, czy Radna Lidia Cieślewicz wyraża 

zgodę na Przewodniczącą Komisji Doraźnej. 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich Lidia Cieślewicz- 

wyraziła zgodę na Przewodniczącą Komisji Doraźnej. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poddał pod głosowanie kandydaturę.  

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych  

Za było 20 radnych 

Poprosił o składanie propozycji na pozostałych członków komisji. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek- zgłosił kandydaturę Radnego Włodzimierza 

Oźminkowskiego oraz Radnego Sławomira Kujawę.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał, czy radni wyrażają zgodę na udział w 

komisji. Radni wyrazili zgodę.  

Radny Piotr Horka- zgłosił kandydaturę Radnego Lucjana Adamusa. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał, czy Radny wyraża zgodę. 

Radny Lucjan Adamus- wyraził zgodę.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zgłosił kandydaturę Radnego Grzegorza Wesołka. 

Radny Grzegorz Wesołek- wyraził zgodę.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

Powołać komisję doraźną spośród radnych Rady Miejskiej w Żninie do rozpatrzenia wniosków 

o nadanie tytułu „Zasłużony dla Gminy Żnin” oraz tytułu "Honorowy Obywatel Gminy Żnin" 

w następującym składzie:  

1) Lidia Cieślewicz - Przewodniczący Komisji  

2) Lucjan Adamus - członek  

3) Sławomir Kujawa - członek  

4) Włodzimierz Oźminkowski - członek  

5) Grzegorz Wesołek – członek 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych  

Za było 20 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/445/2017 w sprawie powołania komisji doraźnej do 

rozpatrzenia wniosków o nadanie tytułu „Zasłużony dla Gminy Żnin” oraz tytułu „Honorowy 

Obywatel Gminy Żnin”, która stanowi załącznik nr  26 do protokołu 
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AD PKT 26 - Odpowiedzi na interpelacje radnych zgłaszane na bieżącej i 

poprzednich sesjach. 

 

Burmistrz Robert Luchowski- poinformował, że na zgłoszone interpelacje odpowie w formie 

pisemnej. Jednocześnie zauważył, że punktem wyjścia zgłoszonych interpelacji do uchwały 

budżetowej są zawsze ostatnie zmiany, które są wprowadzone na każdej sesji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski- poprosił Radcę 

Prawnego Pana Macieja Dalkę o udzielenie odpowiedzi, czy działalność związana z segregacją 

oraz magazynowaniem odpadów w sąsiedztwie z dystrybucją gazu jest zgodna z zapisem 

paragrafu 10 ust. 2a planu zagospodarowania przestrzennego dla tego terenu. Mieszkańcy 

obawiają się zapachu, gryzoni lub pożaru. Poprosił o pisemną opinię do poniedziałku. 

Poinformował również, że zostanie zorganizowane spotkanie z mieszkańcami. 

Burmistrz Robert Luchowski- zaznaczył, że temat jest znany. Zostanie oddelegowany 

pracownik na to spotkanie. Dyrektor Piotr Ostrowski na poniedziałek wystosuje odpowiednie 

stanowisko w ww. sprawie.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski- zaznaczył, że wpłynęła 

do Pana Burmistrza oraz do Starosty petycja mieszkańców. Zapytał, czy w poniedziałek o 

godzinie 18 może odbyć się spotkanie wiejskie oraz czy zostanie oddelegowany pracownik.  

Burmistrz Robert Luchowski- poprosił, aby wpłynęła formalnie prośba o oddelegowanie 

pracownika. Jeżeli mieszkańcy stwierdzą, że działalność zagraża ochronie środowiska poprosił 

o informację.  

 

AD PKT 27- Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Piotr Tomaszewski- 

poprosił o rozliczenie rzeczowo- finansowe za czyszczenie kanalizacji deszczowej w roku 

ubiegłym, na jakich ulicach zostało to zadanie zrealizowane oraz przez jaką firmę. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił o przygotowanie podziękowań dla 

Przewodniczącego Rady oraz Wójta Gminy Popielów, Prezydenta i Przewodniczącego Rady 

Miasta Bydgoszcz, Przewodniczącego Rady i Prezydenta Miasta Kołobrzeg, Zarządu 

Stowarzyszenia Metropolia Bydgoszcz za wsparcie finansowe oraz rzeczowe dla Gminy Żnin 

w celu usuwania skutków nawałnicy z 11 sierpnia 2017 r. Podziękował za zbiórkę na renowację 

pomnika Powstańców Wielkopolskich. 
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Burmistrz Robert Luchowski- poinformował, że Wydział Promocji i Rozwoju Gminy są 

w trakcie przygotowania pamiątki podziękowań.  

Przewodnicząca Rady Elżbieta Gogola- podziękowała burmistrzowi Żnina w imieniu 

rodziców z Cerekwicy oraz Słębowa za utworzenie oddziału przedszkola dla dzieci 3-4 letnich 

przy szkole w Cerekwicy. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski- zapytał, czy gmina może 

pomóc w utwardzeniu ul. Topolowej. Państwo Katafiasz mają problem z poruszaniem się. Przy 

ul. Górskiej znajduje się niebezpieczna dla dzieci skarpa. Auta, które jeżdżą z nadmierna 

prędkością mogą doprowadzić do tragedii. Poprosił o wybudowanie niskiego ogrodzenia. 

Na tej samej ulicy na dole znajduje się sieć kanalizacyjna. Polbruk jest zniszczony, woda nie 

spływa do tej sieci. Poprosił o interwencję.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski- złożył wniosek. 

Zapytał, co z drogami, które nie są niszczone przez firmę Eurovia. Niestety przez inwestycje 

drogi gruntowe są niszczone. Najgorsza droga prowadzi ze Żnina do Gorzyc. Poprosił o 

interwencję.  

Radny Jerzy Kowalski- poinformował, że Rada Osiedla zajmie się ogrodzeniem skarpy 

w przyszłym roku.  

 

AD PKT 28 – Zakończenie 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- stwierdził, że został wyczerpany porządek obrad 

XXXVII sesji Rady Miejskiej w Żninie. Podziękował Paniom i Panom Radnym, Burmistrzowi, 

pracownikom Urzędu, prasie, radiu oraz wszystkim obecnym na sali za uczestnictwo.  

Przewodniczący Rady o godz. zamknął XXXVII sesję Rady Miejskiej w Żninie. 

Na tym protokół zakończono.    

 

 

Protokolant:   

Łukasz Lisiecki Główny Specjalista   

         

                       Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                      w Żninie                   

Grzegorz Koziełek    
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